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Brusel je město, ve kterém jsem strávil dva roky ✏ivota.
Je to zároveň město, které mě zasvětilo do vizuálního umění a
jako první ukázalo ✏ivot v kosmopolitní společnosti.
Díky této rezidenci jsem se mohl vrátit po deseti letech zpět do Bruselu.
Cel￼ pobyt byl jako jedno velké déjà vu; poznával jsem místa, na kter￼ch
jsem ji✏ někdy byl, i kdy✏ se město za ta léta dost změnilo.

Měl jsem Brusel zapsan￼ v mysli jako město plné byrokratů, vycházející z 
konzervativní společnosti a s absencí  nezávislé kultury. 
V roce 2011 je tomu ov⌃em jinak.
Dost mě překvapila koncentrace mlad￼ch kapel z celého světa, které hrají v
hlavním městě Severoatlantické aliance. Vedle toho je také zajímavé vidět,
jak se rozrostl místní trh s uměním. Galerie vystavují kvalitní umělce různ￼ch
✏ánrů ze v⌃ech koutů světa, státní instituce jsou velmi kvalitní a program je
sestaven￼ z naprosto současn￼ch velk￼ch jmen (WIELS museum).

Pobyt v budově Českého centra byl velmi příjemn￼. Celá budova, která sídlí
ve čtvrti Ixelles přímo naproti Univerzitě ULB, je majetkem České republiky.
Člověk tu tedy bydlí v sousedství česk￼ch diplomatů.
K dispozici jsem měl i atelier v galerii T.A.G., kde byla ke konci pobytu samotná 
v￼stava, ale prakticky jsem ho vůbec nevyu✏il, jeliko✏ byt byl velmi prostorn￼ a dobře 
se v něm pracovalo.

Samotné dva t￼dny jsou na přípravu v￼stavy dost krátké. Rozhodně bych navrhoval
budoucí pobyty prodlou✏it minimálně na měsíc. Proto jsme přivezli mojí poslední
v￼stavu z Prahy a k té jsem v Bruselu dopracoval čtyři nové instalace.
Pro v￼stavu jsem měl k dispozici několik prostorů, které jsou součástí T.A.G. gallery. 
Vybral jsem prostor, kter￼ nejvíce vyhovoval m￼m potřebám vystavit různé druhy 
instalací.

Kromě samotné v￼stavy jsem se stihl zůčastnit happeningu pálení umění neboli “Art 
Burning“, kter￼ probíhal pod zá⌃titou experimentálního prostoru pro současné umění 
a hudbu s názvem “Recyclart Art Center“. Akce byla organizována Bjarke Pz Olsenem 
a Floris Verbeeckem. Celá akce se konala 24. listopadu.

Pracovníci Českého centra se velmi pečlivě starali o můj příjemn￼ pobyt na rezidenci a 
nemohu si vůbec na nic stě✏ovat. Jejich přístup byl velmi nadstandartní a sna✏ili se
mi b￼t v￼pomocní, s čímkoliv jsem potřeboval.

Rezidenční pobyt v Bruselu mi poskytl dva t￼dny, během kter￼ch jsem se mohl plně 
soustředit na svoji práci, vstřebávat nové podněty a náhlédnout do taměj⌃í kulturně 
umělecké reality. Vytvořil jsem několik nov￼ch prací a některé z nich vystavil na 
samostatné v￼stavě.


















